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نایب رئیس فراکسیون انقلاب اسلامی: 

انتظار مردم از مدیران اجرایی رفع موانع 
است،  نه توجیه ناکارآمدی ها

وزیر بهداشت استعفا کند؛

برخی داروها ۶۰۰۰ درصد افزایش قیمت داشته است !

جوادی حصار سخنگوی حزب اعتماد ملی  :

رئیس جمهور برای حل مشکلات کشور با روسای 
قوای قبلی به گفت وگو بنشیند

سخنگوی حزب اعتماد ملی گفت: اگر رئیس جمهور می خواهد گفت وگوی منجر به نتیجه کند، لزومی ندارد علنی گفت وگو کند، زیرا می خواهد راه 
برای مشکلی که داریم را پیدا کند. ایشان می تواند با روسای جمهور قبل و با روسای قوای قبل جلسات موثر و نتیجه بخش برای حل مشکلات بگذارد نه 
این  که از روبه رو شدن با صاحب نظران موثر در ادوار گذشته روی گردان باشند. یا نه این که خدایی ناکرده وضع موجود را تنها نتیجه تدبیر پیشینیان بداند.

مخالفان و  موافقان کلیات طرح تاسیس 
خبرنگاران بازداشتیسازمان ملی اقامت چه گفتند؟

من هم دیدم !

نشانه گذاری شوند

دو ایرانی متهم شدند

بین »تندروها« 

بی بند و باری

تحصیلات سخنگوی دولت

محکوم شد

امضا نکردم

دخترش فائزه

اخبار ویژه ...

عباس عبدی از موضع وزیر ارشاد درباره خبرنگاران بازداشتی انتقاد کرد.
عباس عبدی، فعال سیاسی اصلاح طلب نوشت: وزیر ارشاد: از مدیران مسول 
هم میهن و شرق خواسته ایم مستندان خود را به وزارت ارشاد ارائه کنند.مستند 
درباره چه بدهند؟ این که مجرم نیســتند؟ اگر یک مشاور حقوق با تحصیلات 

کارشناسی آنجا بود توضیح می داد که مستندات را باید مدعی دهد نه متهم.

رضا هلالی با بیان اینکه به خاطر خواهر و مادر خود مراقب نظام باشید، گفت: 
من هم دیدم که باتوم به زن مردم می زدند. آن اقدام هم اشتباه بود و من اگر بودم 
دفاع می کردم. برخی خطاهای نابخشودنی می کنند. رضا هلالی درباره اتفاقات 
اخیر گفت: بچه ها، شهر که شلوغ شود، کارهای مختلف می کنند. به خاطر خواهر 
و مادر خود مراقب کشور و نظام باشید. رضا هلالی افزود: به حضرت زهرا )س( 
من را متهم به مزدور نظام نکنید. در این عمر ۴۰ ساله مزدور کسی نبودم. روزی 
مرا به جرم شور خواندن از منبر پایین می کشیدند، اما از همان روز ایستادم و پای 

حرف درست می ایستادم.

رئیس کمیسیون حقوقی مجلس می گوید: شرایط کشور چهره های نفوذی 
را مشخص کرد. کسانی که از سفره انقلاب استفاده کردند و به صورت انقلاب 
لگد و سیلی زدند، همه این ها مشخص هستند، اعم از دانشگاهیان، سلبریتی ها، 
ورزشــکاران و نمایندگان مجلس در هر قشــری این افراد باید نشانه گذاری و 
مشخص شوند.موسی غضنفرآبادی، رییس کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس 
می گوید: »حکمرانی نو« که آهنگ آن را آقای رئیسی زده، به منظور این است که 
ما بدون توجه به تهدیدهای غرب، بدون توجه به قطعنامه هایی که صادر می شود 
و بدون توجه به برجام، مسیر اقتصادی و سیاسی خود را پیش بگیریم. بعضی از 
کسانی که در گذشته بودند، دنیا را فقط غرب می دیدند و حل مشکلات را فقط 

در آمریکا می دیدند و آمریکا را کدخدا می دانستند.

سوئد دو برادر ایرانی تبار را به جاسوسی برای روسیه و واحد اطلاعات 
نظامی آن کشور متهم کرده است.دستگاه قضایی سوئد دو برادر ایرانی تبار را 
به جاسوسی برای روسیه و واحد اطلاعات نظامی آن کشور متهم کرده است. 
یکی از این دو برادر از کارکنان دستگاه اطلاعات داخلی سوئد بوده است پیمان 
کیا و پیام کیا متهم شده اند که بیش از یک دهه برای روسیه جاسوسی کرده اند.
پر لیندوکویســت، دادستان واحد امنیت ملی ســوئد، اعلام کرد: »این 
تحقیقی پیچیده درباره جرمی بود که تحقیق درباره آن دشوار است.او اقدامات 
این دو برابر را واجد »مجرمانگی خیلی جدی علیه دستگاه اطلاعات و امنیت 
ســوئد« توصیف کرد.این مقام ســوئدی به آسوشــتیدپرس گفته اطلاعاتی 
 که این دو نفر به روســیه منتقل کرده اند »موضوعات فوق العاده حســاس«

 بوده اند.

یک عضو کمیســیون امنیت ملی با انتشار تصویر حسین شریعتمداری 
نوشــت: نهادهای امنیتی مراقب برخی اظهارات توهین آمیز افراد تندرو و به 
ظاهر سوپر انقلابی باشند. به دنبال نفوذی ها در بین تندرو ها باشیم نه اصلاح 
طلبان و منتقدان روشنفکر.جلیل رحیمی جهان آبادی، عضو کمیسیون امنیت 
ملی مجلس با انتشار تصویری از حسین شریعتمداری نوشت: نهادهای امنیتی 
مراقب برخی اظهارات توهین آمیز افراد تندرو و به ظاهر سوپر انقلابی باشند. 
این توهین ها همان بنزینی اســت که موســاد و سیا بر قلب آتش گرفته مردم 
میریزند تا شعله کینه و شورش را در کشور شعله ور کنند به دنبال نفوذی ها 

در بین تندرو ها باشیم نه اصلاح طلبان و منتقدان روشنفکر.

میرســلیم نوشــت: جلوه باطل در هتاکی و فحاشی و رذالت و بی بند و 
باری است.مصطفی میرسلیم، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و نماینده 
مجلس نوشــت: جلوه باطل در هتاکی و فحاشــی و رذالت و بی بند و باری 
است،و جلوه حق در متانت وکرامت و شهامت و وارستگی و ادب و سخت 

کوشی در مبارزه با تباهی ها است. این است رمز پیروزی حق بر باطل.

محمــود صادقی نماینده مجلس دهــم درباره تحصیلات علی بهادری 
جهرمی سخنگوی دولت توضیحاتی ارائه کرد.محمود صادقی نوشت: وقتی 
میتونی مثل آب خوردن بدون آزمون بورسیه بشی و بدون طی مراحل علمی 
مرسوم و با الزام قضایی تق تق تق عضو هیأت علمی یک دانشگاه معتبر بشی، 
فکر می کنی دولت هم می تونه مثل آب خوردن، به نیروی انتظامی اجازه بده 

تقَ تقَ تقَ با گلوله جنگی به مردم شلیک کنه!

علی اکبر جوانفکر مشــاور احمدی نژاد و محمدرضا ســرودلیر )مدیر 
مسئول سایت دولت بهار( با شکایت عباس امیری فر به جزای نقدی محکوم 
شــدند.رای محکومیت به تازگی در دادگاه تجدید نظر تایید شــده اســت. 
اتهام متهمان توهین به آقای امیری فر اســت.عباس امیری فر، مشــاور نهاد و 
نزدیک ترین روحانی به احمدی نژاد در دوره ی ریاســت جمهوری بود اما از 
سال ۱۳۹۵ با احمدی نژاد به اختلاف رسیدند.جوانفکر ۶ اسفندماه ۱۴۰۰ در 
توییتی که در کانال دولت بهار بازنشر شده، نوشته بود: »عباس امیری فر که این 
روزها به آلت دست معاندان داخلی و خارجی تبدیل شده است تا از زبان او 
به دکتر احمدی نژاد توهین کنند یا نسبت های دروغ بدهند، هیچگاه در دولت 
قبل به رئیس جمهور وقت مرتبط یا منصوب ایشــان نبوده و به دلیل برخی 

تخلفات و زیاده خواهی ها از نهاد ریاست جمهوری اخراج شده است«.

نماینــده مــردم تبریز در مجلس درباره علت عــدم امضای بیانیه اخیر 
نمایندگان، می گوید اینکه کسانی که به عنوان اعتراض مطالبات خودشان را 
مطرح می کنند را به اسرائیل و سناریوی امریکا نسبت دهیم و دشمنان کشور را 
آنقدر قوی نشان دهیم که چنین قابلیتی داشته باشند که چنین جریانی در کشور 
ایجاد کنند را نمی پذیرفتم. ضمن اینکه معتقدم اگر کسی مرتکب خلافی شده 
باشــد، دســتگاه قضا باید خودش رسیدگی کند و ما نباید در این امر دخالت 
کنیم.احمدعلیرضــا بیگی ضمن اعلام اینکــه جزو امضاکنندگان بیانیه ۲۲۷ 
نماینده مجلس نیســت، بیان کرد: »برای من این بیانیه را آوردند تا امضا کنم 
اما قضاوت هایی که در آن صورت گرفته بود را قبول نداشتم و امضا نکردم.«

هاشمی رفسنجانی در خاطرات ۲۱ آبان سال ۷8 نوشته است به دخترض 
فائزه نصیحت کرده اســت که در اجتماعاتی مثــل اجتماع جمعی از ارباب 
مطبوعات روزنامه عصر آزادگان شرکت نکند.در خاطرات ۲۱ آبان ماه هاشمی 
رفســنجانی آمده اســت:فائزه را نصیحت  کردم، در اجتماعاتی مثل اجتماع 
جمعی از ارباب مطبوعات روزنامه عصرآزادگان شرکت نکند؛ پریروز شرکت 
کرده بود و به محاکمه آقای ]ماشاءالله[ شمس الواعظین و ]آقای عبدالله نوری[، 

مدیرمسئول روزنامه خرداد اعتراض کرده بودند.

سرویس سیاسی-محمدصادق جوادی حصار 
درباره این که هر زمان بحرانی در کشور مانند اتفاقات 
اخیر رخ می دهد ۲ بحث ضرورت ایجاد گفت وگو و 
برگزاری رفراندوم و همه پرسی مطرح می شود آیا امروز 
زمان آن رســیده است که در بحث هایی مانند برجام، 
رابطه با آمریکا و بازنگری در برخی از بخش های قانون 
اساسی این اتفاق رخ دهد یا این که مانند  سنوات گذشته 
یک بحث مقطعی اســت و از آن عبور می شود، گفت: 
این موضوع که هر وقت بحرانی در کشــور به وجود 
می آیــد به این دو مقوله ) ضرورت ایجاد گفت وگو و 
برگزاری رفراندوم( تمســک جسته می شود و طرفین 
رو به گفت  وگو می آورند، یا بحث به رأی گذاشتن شیوه 
عمل سیاسی در داخل کشور را مطرح می کنند می تواند 
۲ وجه داشــته باشد؛یکی اینکه این مقولات بهترین و 
در قابل دسترس ترین روش های حل مسئله و بحران 
هستند یا این که چون از نگاه بعضی ها سریع الوصول 
نیستند و به راحتی نمی توان به آنها دست پیدا کرد و به 
هدف غایی رســید، برای پیشگیری از ادامه بحران و یا 
برای فرار از شــرایط موجود است و یک دورنمایی را 
مطرح می کنند که فعلا قابل دسترس نیست اما می تواند 

تا حدی  کنترل  و تخلیه کننده باشد.
سخنگوی حزب اعتماد ملی خاطرنشان کرد: من 
فکر می کنم در شرایطی که تاکنون با آن رو به رو بوده ایم 
رویکرد بیشتر این جنس ماجرا بوده، یعنی مطرح کردن 
گفت وگــو برای عبور از این مرحله نه برای پیدا کردن 
راه حل نهایی و پایدار برای حل ریشه ای بحران؛ طرح 
مقولاتی مانند رفراندوم، از یک طرف حداکثری کردن 
مطالبات و از یک طرف غیرممکن کردن آن ها اســت. 
زیــرا  وقتی که یک مطالبه حداکثری شــود در بحران 
حل نمی شــود مگر از طریق روش  های خشونت آمیز 
و رادیکال که در حال حاضر در دســترس نیســت و 
موضوعیتی هم خیلی نمی تواند داشته باشد. بنابراین 
اگر این مقولات در چنین شرایطی مطرح می شوند به 
این خاطر است بتوانند همواره بخشی از راه حل باشند. 
وی  درباره این که جریان اصلاحات همیشه بحث 
گفت وگو را مطرح کرده اســت اما مورد پذیرش واقع 
نشد، در حالی که امروز مشاهده می کنیم رئیس جمهور 
و رئیس قوه قضائیه از این امر مهم ســخن می گویند، 
لوازم کار برای ایجاد یک گفت وگوی سازنده چیست؟ 

عنوان کرد: گفت وگــو آداب خودش را دارد. یکی از 
ابتدایی ترین آداب گفت وگو این اســت که طرفین به 
آرا و نظرات هم احترام بگذارند و آن ها را دارای ارزش 
مشــاهده کنند و برای مفاهمه و کمک گرفتن از هم و 
برای حل یک مشکل به گفت وگو بنشینند. گفت وگو با 
مجادله و مناظره فرق دارد این نیست که یکی بخواهد 
یکی دیگر را »منکوب« کند و بگوید دیدی تو اشــتباه 
می کردی. گفت وگو این است که دو طرف صلاحیت 
هم را بپذیرند، به واجد شــرایط بودن برای  راهنمایی 
کردن یکدیگر ایمان پیدا کنند و بپذیرند در طرف مقابل 
ظرفیت، توانایی و دانش ارائه طریق برای حل مشکل 

وجود دارد تا بتوانند با یکدیگر صحبت کنند.
جوادی حصار ادامه داد: شما اگر کسی را طبیب 
حاذقــی ندانید، هیــچ گاه برای درمان بــه او مراجعه 
نخواهید کرد، بنابراین یکی از آداب گفت وگو پذیرش 
قابلیت، ظرفیت و توانایی حل مشکل در طرف مقابل 

است. این نکات چیزهایی است که از ابتدایی ترین لوازم 
گفت وگو اســت درصورتیکه در عمل چنین چیزی 
دیده نمی شود. مثلا اگر آقای رئیس جمهور می خواهند 
گفت وگــوی منجر به نتیجه کنند، لزومی ندارد علنی 
گفت وگو کنند، زیرا می خواهند راه برای مشــکلی که 

دارند را پیدا کنند.
 ایشــان  می توانند با روســای جمهور قبل و با 
روســای قوای قبل جلسات موثر و نتیجه بخش برای 
حل مشــکلات بگذارند نه این  که از روبه رو شدن با 
صاحب نظران موثر در ادوار گذشته روی گردان باشند. 
یا نه این که خدایی ناکرده طبق آن چه که از اخبار شنیده 
می شود وضع موجود را تنها نتیجه تدبیر پیشینیان بدانند. 
معلوم است اگر کسی روش موجود را نتیجه گذشتگان 
بداند برای حل مشکل با آن ها گفت وگو نخواهد کرد 
آن ها را مقصر وضع می داند و به نظرم در این شــرایط 

مشکل به معنای واقعی کلمه حل نخواهد شد.

سرویس سیاســی- نایب رئیس فراکسیون 
انقلاب مجلس شورای اسلامی گفت: ایجاد رضایت 
عمومی با بکارگیری مدیران کارآمد و مسلط به ویژه 

در وزارتخانه های کلیدی محقق خواهد شد.
محســن پیرهادی با تاکید بر اینکه برای بهبود 
شرایط اقتصادی کشــور و ایجاد رضایت  عمومی 
باید مدیران با انگیزه، کاربلد و متخصص در بخش 
اجرایی مسلط شوند، بیان کرد: مردم از مدیرانی که 
عهده دار مســئولیت می شوند، انتظار دارند موانع را 
رفع کنند نه اینکه ناکارآمدی ها را به دلیل شــرایط 

ویژه ای که به کشور تحمیل شده، توجیه کنند.
وی در ادامه در پاسخ به اینکه در شرایط اقتصادی، 
سیاسی و اجتماعی کشور باید چه موضوعاتی و چه 
روند اجرایی در اولویت وزارتخانه های اقتصادی به 
صورت مشخص صنعت، معدن و تجارت باشد تا 
شاهد تغییر در شرایط اقتصادی و افزایش رضایت  
عمومی باشیم، اظهار کرد: وزارت صمت، وزارتخانه 
بزرگی است که در تحول اوضاع اقتصادی کشور به 
صورت ویژه می تواند نقش آفرین و اثرگذار باشد، 
ازجمله اقداماتی که وزیر صمت بعد از رای اعتماد 
دوباره بهارستان می تواند انجام دهد این است که در 
منابع انسانی مدیریتی قبلی  خود، یک بازبینی جدی 
و اساسی انجام دهد. در رویکرد جدید این وزارت 
خانه کســانی را در پست های مدیریتی بگمارد که 

هم در بخش بازرگانی و هم صنعت اشــراف کامل 
بر کار داشــته باشند تا بتوانند، در یک هماهنگی و 
همپوشانی کامل اهداف توسعه ای این دو بخش مهم 
را پیش ببرند. چرا که بخشی مدعی و خواهان تولید و 
بخشی خواهان واردات هستند که نمونه آن در بخش 

واردات و تولید خودرو عیان است.
به مدیران با انگیزه و متخصص میدان 

داده شود
نایب رئیس فراکسیون انقلاب با تاکید بر اینکه 
باید به مدیرانی در وزارتخانه صمت میدان داده شود 
و فرمان کارها را به دست بگیرند که علاوه بر داشتن 
انگیزه ایجاد تغییر و بهبود در شرایط ، اشراف کامل بر 
این موضوعات داشته باشند و با هم هماهنگ باشند، 
تصریح کرد: نکته مهم دیگر این است که دولت اگر 
اهداف را در رشد اقتصاد و بهبود معیشت مردم تعیین 
می کند، وزرا و مدیران ارشد اقتصادی باید با آن همراه 
باشند و نباید ناکامی یا عدم توفیق ها را فرافکنی کنند 
و مــدام در توجیه عدم پیشــرفت ها تاکید کنند که 
شــرایط اقتصادی اینگونه بود و تحریم ها و برجام 
اجازه کار نمی دهــد. حتما موانعی در بحث بهبود 
شــرایط اقتصادی وجود دارد اما انتظار از افرادی که 
مسئولیت می پذیرند این است که در شرایط موجود 
که همه بدان واقف هستند بتواند راهکارهای اساسی 
برای خروج از بحران به کار ببندد.وی در ادامه تاکید 
کرد: مردم باید اثر یک اقدامی را با چشــم ببینند به 
عنوان مثال اگر قیمت خودرو به خاطر کاهش تولید 
بالا رفــت الان به خاطر افزایش تولید باید قیمتش 
کاهش پیدا کند اما در عمل این گونه نیست و مردم 

اثرات افزایش تولید را حس نمی کنند.
ضرورت تمرکز روی دو صنعت مهم

نماینده مردم تهران در مجلس با تاکید بر اینکه 
در حــوزه افزایش رضایت مندی اجتماعی وزارت 

صمت باید روی دو چیز تمرکز کند؛ صنعت خودرو 
و صنعــت لوازم خانگی، خاطرنشــان کرد: این دو 
صنعت از سوی دولت با ممنوعیت واردات به طور 
کامل حمایت می شود. وزارت صمت می تواند روی 
این صنعت متمرکز شود. مدیران مربوطه همچنین 
می تواننــد روی کیفیت خدمــات پس از فروش و 
واردات بخشــی که قادر به تولید نمونه داخلی آن 
نیستیم هم تمرکز کند. اگر در وزارتخانه بتوانند بر سر 
این موضوعات به یک اجماع کلی برسند موجباب 
رضایت مندی اجتماعــی در برخی روندها فراهم 

خواهد شد.
وی افزود: در بخش واردات از آنجایی که کالاها 
با ارز توافقی و نیمایی وارد می شوند، باید الزامی برای 
واردکنندگان درنظر بگیرند تا کالاهایشان را با همان 
نرخ ها توزیع کنند اینکه تجار کالاها را نگه دارند و 
تعداد محدودی را به شــکل عمده بفروشند، اثری 
روی کاهشی شدن قیمت ها در بازار نخواهد داشت. 
البته درخصوص واردات نهاده های تولید باید موانع 

برداشته شود.
پیرهادی در پایان بیان کرد: نکته مهم دیگر در 
بحث ارتقــای رضایت عمومی در حوزه اقتصادی 
این است که وزارتخانه های اقتصاد باید با معاونت  
علمی و فناوری ریاست جمهوری هماهنگ باشد تا 
در قالب کمیته یا کارگروه مشترک از مباحث علمی تا 
تجاری سازی با هم همکاری های لازم را داشته باشند 
و در خصوص تجاری سازی از همراهی های وزارت 
اقتصــاد و دارایی نیز بهره بگیرند. وزرای اقتصادی 
برای پیشبرد اهدافشان باید در انتخاب مدیران ارشد 
وزارتخانه ها حساسیت بسیاری داشته باشند و مدام 
روند کارها را داشته باشد تا بتواند در پیشبرد اهداف 
وزارتخانه بــه کمک بیاید و هماهنگی های لازم را 

انجام دهد.

سرویس سیاسی- نماینده اسفراین در مجلس 
با بیان اینکه وضعیت دارو در کشــور بسیار نامناسب 
اســت گفت: برخی از داروهــای تولید داخل ۶۰۰۰ 
درصد افزایش قیمت داشــته است؛ وزیر بهداشت 
قبل از اینکه مجلس او را استیضاح کند، استعفا دهد. 
امان الله حسین پور در تذکری به وزیر بهداشت گفت: 
وضعیت دارو در کشور بسیار نامناسب است؛ چرا این 
وضعیت پیش بینی نشد؟ حال بیماران و سلامت مردم 
شــوخی بردار نیست. برخی از داروهای تولید داخل 
۶۰۰۰ درصد افزایش قیمت داشــته است، متاسفانه 

آقای وزیر توان ســاماندهی ندارد. پس قبل از اینکه 
مجلس شما را اســتیضاح کند، استعفا دهید. درمان 

کشور، وضعیت نامناسبی دارد.
 طــرح دارویاری را اجرا کردیم تا وضعیت بهتر 
شود اما با ناکارآمی و نبود نظارت بهتر نشد. این نماینده 
مجلــس در تذکر دیگری به وزیر آموزش و پرورش 
گفت: شما توان پرداخت حقوق فرهنگیان را ندارید، 
رتبه بندی و تعیین تکلیف نیروهای غیررسمی اجرایی 
نشد و پاداش پایان خدمت فرهنگیان را هم پرداخت 

نکردید.

حسین پور وضعیت دامداران را بسیار نامناسب 
دانست و گفت: اگر وضعیت به همین شکل ادامه پیدا 
کند سال آینده قیمت گوشت بالای ۳۰۰ هزار تومان 

می شود پس تمهیدات لازم اندیشیده شود. 
این را هم بدانید کــه صادرات، دامدار کارت و 
خرید تضمینی به کار نیامد؛ به این وضعیت رسیدگی 
کنید. وی در پایان در تذکری به وزیر ورزش و جوانان 
گفت: شما انسان بدقولی هستید و همه فدراسیون ها 
از شما ناراحتند؛ شما قول دادید که ورزش های بومی 

و محلی مورد توجه قرار گیرد اما این اتفاق نیفتاد.

سرویس سیاسی- در شرایطی کلیات طرح تاسیس سازمان ملی اقامت 
تصویب شــد که موافقان آن بر لزوم ساماندهی وضعیت اتباع خارجی تاکید 

کرده و مخالفان، این طرح را مغایر با برخی قوانین کشور می دانستند.
در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی، جبار کوچکی نژاد نماینده رشت 
به عنوان اولین مخالف کلیات طرح تاسیس سازمان ملی اقامت گفت: این طرح 
خلاف قانون برنامه ششم است که بر اساس آن باید دولت به صورت سالیانه 
و یا در طول اجرای قانون برنامه ۱۵ درصد کوچک تر شــود؛ در حال حاضر 
درآمدهای مالیاتی و فروش نفت، هزینه بخش های دستگاهی می شود و حتی 
دولت برای افزایش حقوق کارکنان از بودجه بخش عمرانی استفاده می کند.

وی با بیان اینکه مهاجرین نقش وســیعی در کشور دارند، گفت: حداقل 
یک چهارم جمعیت افغانستان در ایران حضور دارد که باید آن ها را ساماندهی 
کرد؛ ایجاد ســازمان ملی اقامت باعث می شود جمعیت مهاجر بیشتری وارد 
کشــور شــود که برای ما خطرناک اســت. نمونه آن را در حادثه تروریستی 

شاهچراغ دیدیم.
ســید البرز حسینی نماینده خدابنده به عنوان اولین موافق کلیات گفت: 
تابعیت و اقامت از یکدیگر متفاوت است؛ باید بعد از گذشت سال ها موضوع 
اقامت مهاجران در کشور تعیین تکلیف شده، وضعیت افرادی که از هر طریقی 
به کشــور وارد می شوند، ســاماندهی شود؛ همان طور که به هموطنانمان در 
کشور با شناسنامه و کارت ملی هویت می دهیم باید برای اقامت به ۵ میلیون 

نفر مهاجر تدبیری شود چون آن ها از امکانات کشور استفاده می کنند.
وی ادامه داد: باید مهاجرین در رابطه با فعالیت خود در کشور پاسخگو 
باشــند؛ مالیات بدهند و ضمن کنترل رفت وآمد آن ها، نحوه برقراری ارتباط 
اجتماعی نیز بررسی شده و مورد آموزش قرار گیرند. در حال حاضر مکانیزمی 
برای برخورد در صورت بروز جرم وجود ندارد، نمونه این مشــکلات اتفاق 
شــاهچراغ اســت که در صورت کنترل رفت وآمد افراد خارجی و مهاجر می 
توانســتیم مدیریت بهتری داشته باشــیم، علاوه بر این در صورت بهتر شدن 
شرایط برخی کشورهای همسایه می توان مهاجران را به کشورهای خودشان 

هدایت کرد.
عبدالعلــی رحیمی مظفری نماینده سروســتان به عنوان دومین مخالف 
کلیات با طرح این پرســش که بزرگ تر شدن ساختاری برای ورود مهاجران 
چه پیامی دارد؟ گفت: در شرایطی که هیچ برنامه ای برای حفظ نخبگان مان در 
کشور وحود ندارد و آنها به راحتی از کشور خارج می شوند، ایجاد سازمانی 
برای ورود مهاجران چه توجیهی دارد آن هم مهاجرانی که غالبا کارگر بوده و 

هزینه های زیادی به کشور تحمیل می کنند.
وی اضافه کرد: باید برنامه ریزی ها با درنظر گرفتن مولفه هایی به لحاظ 
بافت امنیتی و امکانات در کشور باشد. امروز حجم مهاجران به داخل کشور 
زیاد است پس باید سازمانی تشکیل شده که آسیب های مهاجران را در کشور 

کمتر کند.
کیومرث سرمدی نماینده اسدآباد به عنوان دومین موافق کلیات این طرح 
گفت: بحث مهاجرت و حضور اتباع خارجی در کشور ما یک واقعیت است؛ 
در دوران جنگ تحمیلی و حکومت ظالمانه صدام شاهد مهاجرت بسیاری از 
عراقی ها به کشور بودیم اکنون هم وضعیت مرز افغانستان به گونه ای است که 
مهاجران بسیاری روانه کشور ما شده است. این افراد هم دین و هم آیین ما به 

صورت قانونی و غیرقانونی وارد کشور شده اند.
وی افزود: با شناسنامه دار شدن اتباع خارجی و تعیین توان و تخصص آن 
ها و همچنین محل  زندگی شان می توان از ظرفیت آنها برای توسعه و پیشرفت 
کشــور اســتفاده کرد، علاوه بر این مخاطراتی که به دلیل نداشتن اطلاعات و 

شناسنامه ایجاد می شود را می توان حل کرد.
علی اصغر عنابستانی نماینده سبزوار به عنوان سومین و آخرین مخالف 
کلیــات این طرح اظهار کرد: این طرح به لحاظ شــکلی و محتوایی ایرادات 
بســیاری دارد؛ بسیاری از مواد آن غیرحقوقی است و حتی با برخی از قوانین 
موجــود مغایرت دارد. وی  افزود: در این طرح اعطای تابعیت های مدت دار 
با تایید و امضاهای طلایی همراه است که باعث رانت می شود لذا ساماندهی 
مهاجران به این شکل قابل قبول نیست. تابعیت ۱۰ سال داده می شود اما ادامه 
وضعیت بعد از ۱۰ ســال مشخص نیســت و به تعبیری اقامت داده می شود؛ 
پنج و نیم میلیون مهاجر افغانستانی در کشور داریم که هزینه های بسیاری به 
کشــور تحمیل شــده است به طوری که هر کدام از این اتباع روزانه بین ۱۱ تا 

۱۵ دلار هزینه برای کشور دارند.
ابوالفضل ابوترابی نماینده نجف آباد به عنوان ســومین و آخرین موافق 
کلیات این طرح گفت: تاکنون ســه شــیوه در مورد اتباع خارجی در کشــور 
وجود داشــته است؛ شــیوه اول با تاسی از فرهنگ انقلاب و برادری در اوایل 
پیروزی انقلاب اســلامی دنبال و اجازه داده شــد اتباع بدون هیچ ملاحظه ای 
به ایران آمده و زندگی کنند. در شیوه دوم در سال های بعد از جنگ تحمیلی، 
طرد اتباع خارجی در پیش گرفته شــود منتها طرد ۲۷ میلیون اتباع خارجی از 

کشور تاثیری نداشت.
وی با بیان اینکه بیش از ۵ میلیون اتباع خارجی در ایران زندگی می کنند 
که جمعیت آنها از ۷۳ کشــور دنیا بیشــتر اســت، افزود: ما در این طرح شیوه 
سوم را دنبال کردیم یعنی همان طور که ایرانیان برای دریافت کارت ملی باید 
انگشت نگاری شوند این اتباع هم برای اقامت در ایران باید ساماندهی شوند. 
ما در این طرح به دنبال اقامت اتباع خارجی هســتیم و نباید این موضوع را با 
بحث تابعیت اشتباه گرفت؛ باید اتباع خارجی انگشت نگاری و چهره نگاری 
شده و DNA آنها مشخص شود. همچنین محل زندگی آنها و کارفرماهایشان 

مشخص شود تا ضمن ساماندهی میزان مالیات تعیین شود.
ابوترابی همچنین بیان کرد: حضور برخی از اتباع خارجی در اغتشاشات 
اخیر نشان داد که باید این افراد ساماندهی شوند. این طرح بر اساس تجربیات 
جهانی و با توجه به شــرایط جغرافیایی ایران تنظیم شــده است، ما در یکی از 
مناطــق ناامن دنیا زندگی می کنیم که به شــدت با بحث مهاجرپذیری مواجه 
هســتیم. این طرح ضمن ســاماندهی، از ورود اتباع خارجی با اسلحه یا مواد 

مخدر به خاک ایران جلوگیری می کند.
علی ادیانی معاون امور تقنینی معاونت امور مجلس ریاست جمهوری نیز 
درباره این طرح گفت: ما با اصل ساماندهی مهاجران و اتباع موافق هستیم چه 
اینکــه دولت لایحه ای در این رابطه تقدیم مجلس کرد که با طرح نمایندگان 
ادغام شد منتها این طرح با تعدادی از قوانین مغایرت دارد و باید اصلاح شود.
محمدصالح جوکار رئیس کمیســیون امور داخلی کشــور و شوراهای 
مجلس نیز توضیح داد: قانون اقامت مربوط به سال ۱۳۱۰ است که کارآمدی 
در حوزه اقامت ندارد. بیش از ۵ میلیون نفر اتباع خارجی و مهاجر در کشــور 
داریم در حالی که ۷۳ کشــور دنیا این جمعیت را دارند. با این وجود آن ها از 
یارانه های پنهان استفاده کرده و بسیاری از مشاغل  را دارند پس باید وضعیت 
اقامت آنها ســاماندهی شــده و به مشــکلات امنیتی و اجتماعی پایان دهیم. 
متاسفانه ما حتی سامانه ای برای اطلاعات اتباع نداریم در حالی که ۲۵ دستگاه 

متولی ساماندهی اتباع هستند.

 طرح مقولاتی مانند رفراندوم، از یک طرف حداکثری کردن مطالبات و از یک طرف 
غیرممکن کردن آن ها است. زیرا  وقتی که یک مطالبه حداکثری شود در بحران حل 
نمی شود مگر از طریق روش  های خشونت آمیز و رادیکال که در حال حاضر در دسترس 
نیست و موضوعیتی هم خیلی نمی تواند داشته باشد. بنابراین اگر این مقولات در چنین 
شرایطی مطرح می شوند به این خاطر است بتوانند همواره بخشی از راه حل باشند. 
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